
 

 

 
De Minister van Binnenlandse Zaken en Koninkrijksrelaties 
de heer dr. R.H.A. Plasterk 
Postbus 20011 
2500 EA ‘s-Gravenhage 
 
 
 
 
Hoeksche Waard, 14 juni 2017 
 
Betreft: Bestuurlijke toekomst Hoeksche Waard – verzoek van 52 gemeenteraadsleden 
om op zo kort mogelijke termijn een wetsvoorstel tot herindeling van de Hoeksche 
Waard naar de Tweede Kamer te zenden 
 
 
 
Geachte heer Plasterk, 
 
 
Al 14 jaar zit de ontwikkeling van onze bestuurlijke toekomst op slot. In het 
Herindelingsontwerp Hoeksche Waard dat in Provinciale Staten van Zuid-Holland met ruime 
meerderheid is aangenomen, staat de roerige geschiedenis van bestuurlijk Hoeksche Waard 
nader toegelicht. Namens de 52 gemeenteraadsleden in de Hoeksche Waard die voorstander 
zijn van een herindeling (op een totaal van 83 raadsleden), wil ik er graag bij u op aandringen 
om zo spoedig mogelijk een wetsvoorstel tot herindeling naar één gemeente Hoeksche Waard 
bij de Tweede Kamer in te dienen. 
 
 
De provincie Zuid-Holland heeft een zeer gedegen herindelingsontwerp geschreven. Daaruit 
blijkt de noodzaak tot een herindeling en het gebrek aan een uitvoerbaar alternatief. Niettemin 
stippen wij de belangrijkste argumenten graag nog eens aan.  
 
 
ü Uit het ERS-rapport van 2013 blijkt dat de samenwerking moeilijk loopt en resultaten 

tegenvallen bij complexere opgaven. De objectieve uitkomsten van het door alle 35 
fractievoorzitters uitgestippelde en u bekende BMC-onderzoek - de basis voor het 
gevolgde traject én raadsvoorstel - van 2015 geven duidelijk aan dat herindeling een 
kansrijker bestuursmodel biedt dan dat van versterkte samenwerking. Ook in de BMC-
rapportage wordt bevestigd dat herindeling een geschikter bestuursmodel is om te komen 
tot een slagvaardig gemeentebestuur en dat daarmee de Hoeksche Waard wél een 
krachtig partnerschap kan vormen met medeoverheden, instellingen en bedrijven.  
 
 
 
 



 

 

ü De gemeenten staan voor vele complexe taken die vragen om een versterking van de 
bestuurskracht. Het voortduren van de huidige impasse tussen voor- en tegenstanders van 
herindeling brengt ernstige risico’s met zich mee voor de uitvoering van die 
gemeentelijke taken. In die zin is de problematiek urgent. 

 
ü U wordt hierom gevraagd door het overgrote deel van de volksvertegenwoordigers 

afkomstig uit alle vertegenwoordigende partijen - landelijk én lokaal - en uit alle 
gemeenteraden. Van de 83 raadsleden uit de Hoeksche Waard zijn 52 voorstander van 
herindeling. Overtuigend draagvlak voor een versterkte samenwerking ontbreekt 
volledig. Een samenvoeging kent ook een breed draagvlak onder het maatschappelijk 
middenveld. Organisaties zoals Zorgwaard, HW Wonen, LTO en Ondernemersvereniging 
Hoeksche Waard zijn reeds op dit niveau georganiseerd.  
 
 

ü De Hoeksche Waard wordt gezien als één en ondeelbaar. Nu om ons heen meerdere 
gemeenten kiezen voor samengaan, ligt het voor de hand om bij het creëren van een 
bestendige duurzame oplossing naar de gehele Hoeksche Waard te kijken. 
 
 

ü Eén gemeente Hoeksche Waard met 85.000 inwoners past goed in de regionale 
verhoudingen, zowel in Zuid-Holland Zuid-verband als in de omliggende regio’s en zou 
in staat moeten zijn haar taken naar behoren uit te voeren. 
 
 

ü De noodzakelijke interne samenhang is overduidelijk aanwezig: de Hoeksche Waard is 
een eiland en veel gemeenschappelijke regelingen zijn op Hoeksche Waards niveau 
georganiseerd. Visiedocumenten zijn vaak gelijkluidend voor de Hoeksche Waard. 
 
 

ü De voorstanders van herindeling hebben vanaf het begin aangegeven nadrukkelijk ook de 
opvattingen en wensen van die betekenisvolle minderheid mee te willen nemen in de 
uitwerking van een herindeling. Dat is ook daadwerkelijk in het raadsvoorstel van 17 
december 2015 tot uitdrukking gekomen. 
 
 

ü Het provinciebestuur heeft de 5 gemeenten lange tijd ruimte en ondersteuning gegeven 
om zelfstandig een besluit te nemen over de bestuurlijke toekomst. Aan deze 
verantwoordelijkheid hebben de 5 gemeenten meermaals geen invulling kunnen geven, 
waarna de provincie zeer zorgvuldig een herindelingsontwerp heeft opgesteld dat is 
vastgesteld door een ruime meerderheid in Provinciale Staten.  

 
Er is geen alternatief meer voor een herindeling. Van de in de eerdergenoemde onderzoeken 
gesignaleerde problemen in de huidige samenwerking doen zich ook recentelijk weer nieuwe 
voorbeelden voor (zoals bijvoorbeeld in de dossiers betreffende de harmonisatie van 
peuterspeelwerk en kinderopvang, de aankoop van de boerderij waarin het Streekmuseum is 
gevestigd en de harmonisatieslag in divers beleid die de colleges van B&W proberen te 



 

 

maken). Dat maakt ook dat een spoedige herindeling van de Hoeksche Waard onzes inziens 
onverminderd urgent is.  
 
Wij verzoeken u het wetsvoorstel dan ook zo spoedig mogelijk naar de Tweede Kamer te 
zenden. Desgewenst zijn wij natuurlijk altijd bereid om deze brief nader toe te lichten. 

 
Hoogachtend, 
 
 
 
mr. drs. J. Stelpstra, 
fractievoorzitter PvdA Korendijk, 
namens:  raadslid Oostveen (CDA Cromstrijen) en de voltallige fracties van: 

ChristenUnie Binnenmaas  
D66 Binnenmaas  
PvdA Binnenmaas  
SGP Binnenmaas  
VVD Binnenmaas  
D66 Cromstrijen  
Fractie Van der Giesen Cromstrijen  
PvdA Cromstrijen  
SGP Cromstrijen  
D66 Korendijk  
GroenLinks Korendijk  
PvdA Korendijk  
VVD Korendijk  
BINT Oud-Beijerland  
CDA Oud-Beijerland  
D66 Oud-Beijerland  
GroenLinks Oud-Beijerland  
PvdA Oud-Beijerland  
SGP/CU Oud-Beijerland  
VVD Oud-Beijerland  
CDA Strijen  
GroenLinks Strijen  
PvdA Strijen  
CU/SGP Strijen  
VVD Strijen  

 
 


